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هنوز 7 ستاره فصل قبل و 14 ملى پوش تكليف تيم 
فصل بعدشان را مشخص نكرده اند. به جز 3 تيم، تكليف 
ساير نيمكت  هاى ليگ برتر مشخص شده ولى همچنان 
ستاره هايى هستند كه تيم فصل بعدشان را مشخص 
نكرده اند. به عنوان مثال تراكتور و استقلال به ترتيب 
با دنيزلى و استراماچونى تمريناتشان را شروع كرده اند 
ولى ستاره هايى مانند اشكان دژاگه، آنتونى استوكس، 
فرشيد باقرى، على كريمى و پژمان منتظرى در تمرين 
تيمشان حضور نيافته اند. در بين 20 بازيكن برتر جدول 
نمرات فصل قبل، تكليف 13 بازيكن مشخص شده ولى 7 
بازيكن هنوز تيم فصل بعدشان را قطعى نكرده اند. احمد 
نوراللهى با پرسپوليس قرارداد دارد. امين قاسمى نژاد 

براى 3 فصل ديگر با پديده ...
۰۲

۴۳۶

ستاره هاى بدون تيم!

مسابقات جام جهانى فوتبال زنان در فرانسه 
در حال برگزارى است؛ مسابقاتى كه باعث 
شده تا بانوان علاقه مند به فوتبال را از سراسر 
جهان به خود جذب كند. تيم ملى ايران به اين 
بازى ها راه پيدا نكرده و هنوز راه خيلى طولانى 
را براى رسيدن به اين ميدان بزرگ دارد، اما 
اين مسابقات براى ايرانى ها هم خالى از لطف 
نيست و حضور سارا دورسون خواجه باعث شده 
برخى از بانوان ايرانى هوادار فوتبال، بازى هاى 
تيم ملى آلمان را دنبال كنند. سارا پدر ايرانى و 
مادر تركيه اى دارد و تيم ملى آلمان را همراهى 

مى كند كه يكى از مدعيان قهرمانى در اين 
رقابت هاست. او كه عضو تيم وولفسبورگ است، 
فصل فوق العاده اى را با گرگ هاى آلمان پشت 
سر گذاشت و به قهرمانى در بوندسليگا و جام 
حذفى فوتبال زنان آلمان دست پيدا كرد. سارا 
دورسون خواجه در حاشيه جام جهانى زنان با 
اشاره به گذشته سخت خود و شرايط تيم ملى 
كشورش در راه جام جهانى گفت: 24 سال پيش 
فوتبال بازى كردن را شروع كردم و آن زمان 
بازى كردن با الان فرق مى كرد. آن سال ها كه 
فوتبال بازى مى كردم، خيلى براى همه عجيب 

بود، چون من در تيم پسران بازى مى كردم و 
همه مى گفتند چرا يك دختر بايد فوتبال بازى 
كند؟ ولى الان همه جا دخترها مى توانند فوتبال 
بازى كنند و شرايط قبل را ندارند. او ادامه داد: 2 
سال پيش همه از ما انتظار موفقيت داشتند ولى 
عملكرد ضعيفى داشتيم و حالا كسى از ما انتظار 
موفقيت ندارد و اين موضوع به سود ماست كه 
الان كسى زياد درباره آلمان صحبت نمى كند. 
ما الان ساختار خيلى خوبى در تيم داريم و به 
اصطلاح، آلمانى تر بازى مى كنيم و اين موضوع 
مى تواند در راه موفقيت در جام جهانى زنان 

مؤثر باشد. آلمان قهرمان 2 دوره جام جهانى 
در سال هاى 2003 و 2007 و تنها تيمى كه 
توانسته از عنوان قهرمانى خود دفاع كند، در 
اين دوره بازى هاى حساب شده اى را به نمايش 
گذاشت. اين تيم كه بيش از تعداد گل به دنبال 
پيروزى بود، در 2 بازى اول خود تنها 2 گل به ثمر 
رساند و برابر آفريقاى جنوبى كه براى اولين بار 
به جام جهانى راه پيدا كرده بود، 4 گل زد. در 
نهايت ژرمن ها به عنوان صدرنشين به مرحله 
يك هشتم صعود كردند تا خود را به عنوان يكى 

از مدعيان قهرمانى نشان دهند.

از رؤيا كلاتى، فوتساليست جوان مشهدى 
و ملى پوش تيم ملى بانوان با حضور در 
روزنامه شهرآرا به بهانه كسب عنوان چهره 
برتر ورزش بانوان در سال 97 تقدير شد. 
با پايان ماراتن يك ماهه 9 ورزشكار موفق 
ورزش مشهد در نظرسنجى مردمى 
شهرآراورزشى، نفرات برتر با انتخاب خوانندگان 
مشخص شدند؛ ماراتنى كه در 3 بخش بهترين 
چهره ورزشى آقايان، بانوان و توان يابان برگزار 
شد و با مشاركت 12 هزار نفرى مردم مشهد همراه 
بود و و روزنامه شهرآرا در سالروز ده سالگى خود از 
برترين هاى ورزش مشهد تقدير كرد.  در بخش 
بانوان اين نظرسنجى، 3 چهره با يكديگر رقابت 
كردند؛ فاطمه ارژنگى ملى پوش باتجريه فوتسال، 
مهلا عاطفه دار ملى پوش كانوپولو و رؤيا كلاتى 
ملى پوش جوان تيم ملى فوتسال كه پديده جوان 
اين رقابت توانست با كسب 59 درصد آرا، بالاتر از 
2 رقيب خود قرار بگيرد و عاطفه دار با 24 درصد و 
ارژنگى با 17 درصد در رده هاى بعدى قرار گرفتند. 
كلاتى در فصل 97 ليگ برتر فوتسال بانوان 
عملكرد درخشانى داشت. او نيمى از گل هاى 
تيمش را به ثمر رساند و با 21 گل در هفته هاى 
پايانى ليگ حتى خود را به جمع 4 گل زن برتر 
جدول رساند و دليل اصلى رأى مردم به او نيز تلاش 
او براى كسب نتايج بهتر براى نماينده مشهد بود.
اين ورزشكار جوان كه در روز تقدير از چهره هاى 
برتر به دليل حضور در مصاحبه مقطع تحصيلى  
دكترا در تهران بود روز گذشته به روزنامه شهرآرا 

آمد و در حضور جمعى از مديران اين مجموعه 
جايزه خود را دريافت كرد.  

غلامرضا بنى اسدى، عضو هيئت مديره روزنامه 
شهرآرا  در اين مراسم گفت: توجهى كه به بانوان 
در رسانه ها مى شود، قطعا با چيزى كه بايد وجود 
داشته باشد، فاصله دارد اما بايد ورزش را بيش 
از پيش تكريم كنيم و آن را بيشتر انتقال دهيم. 
او تصريح كرد: نگاه سالم ورزش و حضور بانوان 
در عرصه هاى ورزش به بازگشت نشاط به جامعه 
كمك مى كند. ما نياز به فضاى شاد در شهرمان 
داريم و مطمئن هستيم پرداختن بانوان به ورزش 

فضا را شادتر و روشن تر خواهد كرد.
توحيد آرش نيا، سردبير روزنامه شهرآرا  نيزدر اين 
باره گفت: اينكه 12 هزار نفر از مردم مشهد در يك 
نظرسنجى شركت كنند و بيشترين رأى خود را 
به يك شخص بدهند، اتفاق بزرگى است و نشان 
مى دهد كه مردم آن را ديده اند و رصد كرده اند و 
در نهايت در شهر مشهد يك بانوى ورزشكار را به 
عنوان چهره برتر انتخاب كرده اند كه از ارزش بالايى 
برخوردار است. او ادامه داد: مهم ترين قسمت كار ما 
ارتباط با مردم است و شهرآرا واسطه اى بود تا مردم 

ببينند و انتخاب كنند. 
رؤيا كلاتى، فوتساليست مشهدى برگزيده نيز 
درباره اين نظرسنجى و كسب عنوان چهره برتر 
ورزش بانوان شهر مشهد در سال 97 اظهار كرد: 
چندين سال است كه به ورزش مى پردازم و 2 سال 
است كه در تيم فوتسال مشهد بازى مى كنم اما در 
سال هاى گذشته هيچ يك از تلاش هاى ما ديده 

نمى شد، ولى شهرآرا تنها روزنامه و رسانه اى 
است كه به صورت ويژه به ورزش بانوان مى پردازد 
و اخبار اين بخش را كامل پوشش مى دهد. مشكل 
اصلى ما در ورزش بانوان نبود انعكاس خوب اخبار 
است كه در تمامى كشور با آن مواجه هستيم 
اما خوش حاليم كه در مشهد چنين مشكلى 
كم رنگ تر است و رسانه اين شهر در حوزه بانوان 
فعال است. او ادامه داد: اينكه دوستان و اطرافيانم 
اخبار تيم هاى ورزشى بانوان و تيم خودم را در 
روزنامه شهرآرا مى ديدند و به من اطلاع مى دادند، 
بسيار خوب بود و همه ما دختران فوتساليست 
از ديده شدن خوش حال بوديم. اين اتفاق خيلى 
بزرگ و خوبى است كه ورزش بانوان نيز عكس 
يك روزنامه ورزشى مى شود و من به نمايندگى 

تمامى بانوان ورزشكار از شما تشكر مى كنم.
گر ديده  نوان گفت: ا با ملى پوش فوتسال 
مى شويم و مردم ما را ديدند و به ما رأى دادند، 
به خاطر كار شهرآرا بود كه ما را به مخاطبان 
شناساند. تمام موفقيت ها و مقام هاى من به اندازه 
نتيجه اين نظرسنجى باارزش و لذت بخش نبود. 
شايد حقوق و دستمزدى كه من گرفتم، خيلى 
ناچيز بود اما فصل گذشته باارزش ترين چيز براى 
من اين بود كه كار و تلاش ما ديده مى شد و اين 
براى ما مهم بود. قطعا پرداختن به ورزش بانوان 
بازتاب هاى جهانى هم خواهد داشت و ورزش 
بانوان ما را به مردم جهان نيز معرفى مى كند.
كلاتى درباره اينكه در فصل پيش رو نيز براى 
مشهد به ميدان خواهد رفت يا نه، تصريح كرد: 

قطعا بازى با پيراهن شهرم برايم ارزشمند و 
اولويت است اما من امسال دانشجوى خارج از 
مشهد خواهم بود و به احتمال زياد ساكن پايتخت 
يا شهرهاى شمالى خواهم بود. از سوى ديگر در 
چنين شرايطى بحث مالى و قرارداد نيز برايم 
مهم است و قطعا به پيشنهادهاى غيرمشهدى 

نيز فكر مى كنم. 

اهداى جايزه به چهره برتر ورزش بانوان مشهد
رؤيا كلاتى، ملى پوش فوتسال بانوان با حضور در روزنامه شهرآرا جايزه منتخبان نظرسنجى مردمى را دريافت كرد

  علم و ورزش    ورزش بانوان  

عوارض ورزش در هوای 
گرم و پیشگیری از آن

ورزش در هواى گرم به دليل افزايش دماى بدن، 
گرمازدگى و كمبود آب بدن، حس خوشايندى براى 
ورزشكاران ندارد. گذشته از اين، نه تنها خيس عرق 
خواهيد شد، بلكه شايد بى حال هم بشويد. همچنين 
فعاليت ورزشى در آب وهواى گرم باعث كاهش توان 
هوازى در ورزشكاران شده و با افزايش دماى داخلى 
باعث كاهش حجم خون جريانى در عضلات مى شود 
كه اين به معناى كاهش كارايى عضلات مى باشد. براى 
كاهش عوارض ورزش در چنين هوايى بايد نكاتى را 

رعايت كرد.

 گرفتگی عضلات

كمبود آب بدن، تعريق زياد و از دست دادن الكتروليت ها 
مى تواند موجب گرفتگى عضلات در هواى گرم شود. اين 
گرفتگى مى تواند يك گرفتگى ساده باشد يا به تدريج به 
اسپاسم دردناك منجر شود. اگر در حين ورزش در هواى 
گرم دچار چنين وضعيتى شديد، سريعا فعاليت ورزشى 
را متوقف كنيد و به يك مكان خنك برويد. سعى كنيد به 
نوشيدنى خود مقدارى نمك اضافه كنيد. اگر در ناحيه 
گرفتگى دچار درد يا ورم شديد، از يخ استفاده كنيد. بهتر 
است قبل از ورزش آب بدن را تأمين كنيد و سعى كنيد 
از نوشيدنى هاى مناسب در حين ورزش استفاده كنيد و  

هر 15 تا 20 دقيقه مقدارى آب بنوشيد.

 خستگی مفرط

افزايش دماى بدن، اختلال در توزيع مايعات بدن 
و افزايش حجم خون در بخش تحتانى اندام از عوامل 
ايجاد خستگى مفرط در هواى گرم است. همچنين نبايد 
فراموش كنيد كاهش آب بدن نيز از دلايل خستگى به 
شمار مى آيد و همين موارد باعث سرگيجه و از حال 
رفتن فرد مى شود. اگر دچار ضعف، سرگيجه و حالت 
تهوع شديد، حتما فعاليت ورزشى را متوقف كنيد، در 
غير اين صورت بايد منتظر از حال رفتن باشيد! پس از 
اينكه فعاليت ورزشى را متوقف كرديد، درحالى كه پاها 
را بالا گرفته ايد، دراز بكشيد و يك حوله خنك را روى 

پوستتان قرار دهيد.

 گرمازدگی

مى توان گفت گرمازدگى يكى از خطرناك ترين عوارض 
هواى گرم است. گرمازدگى به علت فشار و كمبود آب، 
افزايش ناگهانى دماى بدن و در نتيجه از كارافتادگى 
سيستم عصبى ايجاد مى شود. از علايم شايع آن مى توان 
به هذيان گفتن، سرگيجه، از كار افتادن گردش خون، از 

حال رفتن و آسيب ديدگى بافت ها اشاره كرد.

مرحله جديد تمرينات آماده سازى تيم ملى جودو كشورمان 
با حضور 19 جودوكار در مجموعه ورزشى انقلاب برگزار 
خواهد شد كه در اين بين تنها نام 2 نفر از خراسان رضوى ديده 
مى شود. اين اردو از روز جمعه 7 تير در مجموعه ورزشى انقلاب 
تهران، خوابگاه نصرت آغاز مى شود و تا 21 تيرماه ادامه خواهد 
داشت. بر اساس اعلام فدراسيون جودو جعفر پهلوان و جعفر 

فيروزآبادى از خراسان رضوى در اين اردو حاضرند. 

تيم فوتبال سپاهان در چهارچوب برنامه هاى آماده سازى 
پيش فصل، يك بازى دوستانه را در مشهد برگزار خواهد كرد. 
تيم فوتبال سپاهان در حال حاضر تمريناتش را در اصفهان 
پيگيرى مى كند. بازيكنان اين تيم روز چهاردهم تيرماه و در 
شهر مشهد به مصاف تيم شهرخودرو خواهند رفت و پس از 
انجام اين بازى راهى تهران مى شوند تا اردوى آماده سازى 

پيش فصل را در منطقه كردان برگزار كنند.

پويش سه شنبه هاى بدون خودرو با حضور شهردار مشهد و 
اعضاى شوراى شهر برگزار شد. در برنامه صبح امروز اين  پويش 
شهردار مشهد و نمايندگان مردم در شوراى اسلامى شهر مسير 

بولوار ملك آباد تا ميدان شهدا را با دوچرخه ركاب زدند.

٢ خراسانی در اردوی تیم ملی جودو

تقابل گل محمدی و قلعه نویی 
پیش از اردوی کردان

رکابزنی مدیران شهری در سه شنبه

دفاع راست پديده براى گرفتن رضايت نامه اش از اين تيم و 
پيوستن به استقلال امروز جلسه اى را با مشهدى ها برگزار 
خواهد كرد. پس از پيوستن مسعود ريگى از پديده به استقلال، 
حالا آبى هاى پايتخت در نظر دارند تا با ديگر مدافع اين تيم 
يعنى محمد آقاجانپور قرارداد امضا كنند. تنها مانع امضاى 
اين قرارداد با ملى پوش اميد پديده، قرارداد يك ساله او با 
مشهدى هاست كه باشگاه استقلال به اين مدافع اعلام كرده 

است كه رضايت نامه اش را از پديده بگيرد. 

شرط استقلال برای جذب 
ملی پوش پدیده

نفرات برتر فينال مسابقات انتخابى تيم ملى بزرگ سالان 
براى اعزام به رقابت هاى جهانى روسيه انتخاب شدند. پس 
از برگزارى 3 روز مسابقه انتخابى با حضور 40 بوكسور، 
سرانجام نفرات برتر براى حضور در اردوهاى آتى تيم ملى 
بزرگ سالان بوكس كشور برگزيده شدند. بر اين اساس 
محمد شوريان از خراسان رضوى در وزن 91 كيلوگرم براى 

حضور در اردوى تيم ملى انتخاب شد. 

بوکسور خراسانی در روسیه

  تیتر خبر  

تجربه دختر ايرانى تباردر  تيم  ملى فوتبال آلمان
جام جهانى فوتبال زنان در فرانسه در حال برگزارى است و يك ايرانى نيز در آن حضور دارد

ن
یا

نگ
ه ر

ژد
م

مطهرى جاى خالى 
ساكت را پر كرد

بعد از جدايى ساكت الهامى، دستيار پرُ سروصداى يحيى 
گل محمدى در تيم فوتبال شهرخودرو خراسان، حالا حميد 
مطهرى به عنوان دستيار اول اين سرمربى انتخاب شده است. 
مطهرى، مربى سابق پيكان و نساجى در شرايطى به جمع 

۰۴شهرخودرويى ها پيوسته است كه اين روزها ...

مطهرى جاى خالى مطهرى جاى خالى 

اعزام تيم واليبال ساحلى شهردارى
۰۴ به مسابقات جهانى كارگرى

در حكم ابطال پروانه 2 باشگاه 
مشهدى تجديدنظر كنيد
درخواست انجمن كوه نوردان ايران از وزارت ورزش وجوانان

اضطراب و استرس
 در سعادت آباد
بى پولى، مقصر پرونده شكايت پروپيچ از استقلال!

اهداى جايزه به چهره 
برتر ورزش بانوان مشهد

۰۱

۰۳

۰۴

گفت وگو با ستاره  تیم ملی فوتسال جوانان 
افغانستان که زاده و بزرگ شده محله  

گلشهر مشهد است

به زودی قهرمان 
آسیــا می شویم

۰۴



۱۳۹۸ تیــر   ۰۴
 ۱۴۴۰ شــوال   ۲۱
شـــــماره ۲۸۵۷

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

۳شنبه

۰۲۰۳

۱۳۹۸ تیــر   ۰۴
 ۱۴۴۰ شــوال   ۲۱
شـــــماره ۲۸۵۷

۳شنبه

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

تیم  از  پرسپولیس  فوتبال  تیم  دروازه بان 
المپیاکوس یونان پیشنهاد دارد .علیرضا بیرانوند، 
گلر ملی پوش سرخ پوشان پایتخت که بعد از جام 
جهانی روسیه بیشتر مورد توجه تیم های خارجی 
قرار گرفته، آخرین پیشنهادش را از کشور یونان و 
تیم المپیاکوس دریافت کرده است؛ هرچند که در 
این وضعیت مشخص نیست باشگاه پرسپولیس 

با جدایی او موافقت خواهد کرد یا خیر.

فرهاد مجیدی از فدراسیون فوتبال خواسته تا 
از این پس و برای اردوهای داخلی تیم امید یک 
تیم خارجی را به تهران فرابخواند تا تیم توأم با 
تمریناتی که برگزار می کند، دست کم یک بازی 
دوستانه هم انجام دهد. قرار است این روال 
از تیرماه آغاز شود و فدراسیون فوتبال تلاش 
خود را برای اجابت خواسته فرهاد مجیدی 

آغاز کرده است.

یادی درباره  طی روزهای اخیر شایعات ز
بازگشت آقای گل ۲ دوره پرسپولیس به این 
تیم شده بود و ایرج عرب مدیرعامل این تیم نیز 
به دنبال شکل دادن شرایطی برای این انتقال 
جذاب در تابستان بود ولی حالا شنیده می شود 
طارمی نزدیک به عقد قرارداد با یکی از تیم های 
اروپایی است و بر این اساس روند بازگشت او 

به پرسپولیس پایان یافت.

حسین کیهانی بعد از مثبت شدن تست دوپینگ 
با ماده ممنوعه اپو و محرومیت چهارساله به این 
موضوع واکنش نشان داد و گفت: قسم خوردم 
و قسم می خورم من این ماده ممنوعه را استفاده 
نکرده ام، فقط بدن و کلیه من بیش از اندازه این 
ماده را تولید می کند. هرکس حرفم را باور ندارد، 
به شرفم قسم هرلحظه و هرجایی که بخواهد، من 

برای آزمایش آماده هستم.

موسی کولیبالی، مدافع فصل گذشته صنعت 
نفت آبادان با عقد قراردادی به فولاد خوزستان 
پیوست و شاگرد جواد نکونام در این تیم 
یکن سابقه بازی برای دیگر تیم  شد. این باز
خوزستانی یعنی استقلال خوزستان را هم دارد 
و با این تیم توانسته قهرمان لیگ برتر ایران 
شود. همچنین این مدافع یک فصل را هم زیر 

نظر ویسی و در تیم فوتبال سپاهان توپ زد.

محمدرضا خلعتبری که در جریان فصل گذشته 
رباط صلیبی پاره کرده بود، بار دیگر در تمرینات 
تیم ذوب آهن حاضر شد تا رفته رفته مهیای 
حضور دوباره در ترکیب این تیم شود. با حضور 
ینات تیم  دوباره محمدرضا خلعتبری در تمر
یان  ذوب آهن، مشخص شد علیرضا منصور
نام این بازیکن را در فهرست تیمش برای فصل 

آینده قرار داده است.

Khalatbari Koulibaly Keyhani Taremi Majidi Beiranvand

  ورزش ایران  

بازیکن دورگه تیم ملی بسکتبال رفت

بازيكن دورگه تيم ملى بسكتبال از اردو خارج شد و به كشور خودش،  فرانسه، 
بازگشت .نويد نيكتاش، بازيكن دورگه كشورمان در تمرينات تيم ملى حضور 
داشت، اما به دليل مشكلات خانوادگى اردو را ترك كرد .نيكتاش كه در فرانسه 
زندگى مى كند، به دليل بيمارى مادرش به اين كشور بازگشته و اينكه دوباره در 
تيم ملى حضور داشته باشد، مشخص نيست. مايك رستم پور و آرون گرامى پور، 
ديگر دو رگه هاى تيم ملى هم فعلا در اردو به دنبال درمان مصدوميت هاى خود 
هستند .تيم ملى بسكتبال كشورمان براى حضور در جام جهانى 2019 چين 

آماده مى شود. 

سعید ملایی به لیسبون پرتغال پیوست

سعيد ملايى، ملى پوش وزن 81- كيلوگرم جودو ايران و دارنده مدال طلاى 
مسابقات قهرمانى جهان لژيونر شدد. اين جودو كار ارزشمند تيم ملى كشورمان  
به تيم ليسبون پرتغال، قهرمان سال گذشته ليگ اروپا پيوسته و براى اين تيم به 
ميدان خواهدرفت  .رقابت هاى ليگ اروپا طى روزهاى 25 و 26 آبان ماه برگزار 
مى شود و از جذابيت و حساسيت بسيار بالايى برخوردار است و همچنين جوايز 
خوبى به جودو كاران برتر مى دهد .سعيد ملايى در رده نخست رنكينگ جهان 
جاى دارد و يكى از بخت هاى اصلى كسب مدال براى ايران در المپيك 2020 

توكيو است. 

سومی هندبال ساحلی ایران در آسیا

تيم ملى هندبال ساحلى ايران در ديدار رده بندى رقابت هاى قهرمانى آسيا در 
چين مقابل ويتنام با نتيجه 2 بر يك پيروز شد و به مقام سومى رسيد. ملى پوشان 
هندبال ساحلى كشورمان با كسب اين نتيجه خوب عملا  مجوز حضور در 
رقابت هاى قهرمانى جهان 2020 ايتاليا را به دست آوردند. گفتنى است تيم 
ملى هندبال ساحلى ايران در مرحله گروهى اين مسابقات با 4 پيروزى مقابل 
ژاپن، تايلند، عربستان و پاكستان و يك شكست برابر عمان به عنوان تيم دوم 
راهى مرحله نيمه نهايى شده بود و در نيمه نهايى مقابل تيم ملى قطر شكست 

خورد. 

  فوتبال جهان  

تیام در سوپرلیگ ترکیه

مامه باباتيام با قراردادى دوساله به تيم كاسم پاشا در سوپرليگ تركيه پيوست. 
مهاجم سنگالى و اسبق باشگاه استقلال كه با پيراهن آبى هاى پايتخت خوش 
درخشيد و گل هاى حساس و زيبايى براى اين تيم به ثمر رساند مقصد بعدى 
خود را مشخص كرد  و به ليگ دشوار تركيه پيوست. اين مهاجم 26 ساله 
قراردادى به مدت 2  سال بسته كه قابليت تمديد براى يك سال ديگر هم دارد و 
در صورت رضايت طرفين مجموعا تا 3 فصل افزايش خواهد يافت . مامه تيام پس 
از جدايى از استقلال در عجمان توپ زد و در 26 بازى، 13 گل و 6 پاس گل را در 

كارنامه ثبت كرد. 

اینتر و پیشنهاد رسمی به لوکاکو

اينترميلان آماده  مى شود كه نخستين پيشنهاد رسمى را براى مهاجم ملى پوش 
بلژيكى منچستريونايتد ارائه دهد .سايت فوتبال ايتاليا خبر داد آبى پوشان 
ميلانى مصمم به خريد روملو لوكاكو شده اند؛ از اين رو مى خواهند با ارائه 
پيشنهاد 69 ميليون يورويى اين فوروارد تكنيكى و خوش قامت را جذب كنند. 
اين پيشنهاد قرار است در روزهاى آينده به تيم اولدترافوردى ارائه شود .لوكاكو 
در سال 2017 در ازاى 85 ميليون يورو از اورتون به منچستر آمد. در فصل 
گذشته وى 45 بازى انجام داد، 15 گل زد و 4 پاس گل داد. وى تا سال 2022 با 

شياطين سرخ قرارداد دارد. 

ده روسی خداحافظی نمی کند

شبكه اسكاى اسپورت ايتاليا خبر داد كه دنيله ده روسى، كاپيتان متعصب رم 
مى خواهد يك فصل ديگر در فوتبال سرى آ بازى كند. اين همه در حالى است 
كه  لس آنجلس گلكسى آمريكا و بوكاجونيورز آرژانتين خواهان جذب ده روسى 
هستند ولى اين هافبك باتجربه ايتاليايى تمايلى ندارد ايتاليا و ليگ كالچو را 
ترك كند .هافبك 35 ساله اكنون در حال كسب رضايت هواداران  تيم رم است 
تا بتواند به تيم ديگرى در سرى آ ايتاليا برود. ده روسى پنجشنبه از تعطيلات 
تابستانى خود برمى گردد و پيشنهادهاى رسيده از تيم هاى ايتاليايى را بررسى 

مى كند. 

تمرینات پیش فصل  تیم استقلال روز گذشته وارد مرحله اصلی 
خود شد. آندره استراماچونی مربی ایتالیایی آبی ها هم کار 
خودش را به صورت جدی آغاز کرد و نشان داد انگیزه زیادی 

برای کار کردن در استقلال دارد.

عکس 
نوشت

سردار آزمون به واسطه چند سال بازى در 
كشور روسيه محبوبيت زيادى نزد هواداران 
فوتبال اين كشور دارد. بعد از پايان رقابت هاى 
ليگ روسيه و قهرمانى زنيت سنت پترزبورگ 
در اين رقابت ها با حضور ســردار آزمون، 
گزارشگر برنامه MATCH TV تلويزيون 
روسيه در سفرى به كشور ايران از آداب و رسوم 
ايرانى ها گزارشى جالب تهيه كرد و البته سوژه 

اصلى اين گزارش سردار آزمون بود. اين 
گزارشگر گفت وگويى مفصل 

با سردار آزمون انجام داده 
اســت. كه بخشى از آن 
ــه مى خوانيد  را در ادام
سردار ابتدا درخصوص 

اختلاف پــدرش با برانكو 
توضيح مى دهد: برانكو 

ــدرم گفت چرا  به پ
ــردار بـــراى تيم  سـ
ملى بــازى مى كند؟ 

ــواب داد چرا  ــدرم ج پ
ــاره پسرم صحبت  دربـ

مى كنى؟  آن زمان من در 
فهرست پنج نفره بهترين 
گل زنان تاريخ ايــران بودم. 
24 سالم بودم و مى خواستم از 
من حمايت كنند ولى فحش 
مــى دادنــد و از من انتقاد 

مى كردند. هيچ پدرى 
نمى خواهد به پسرش 

فحش بدهند؛ فرقى 
ندارد فوتباليست 

باشد يا رئيس جمهور. وى درباره انتقالش به 
زنيت گفت :چند سال در ليگ روسيه بازى 
كــرده ام، اما قهرمان نشده بودم. بازى ها را 
يكى بعد از ديگرى مى برديم و به هدفمان 
نزديك تر مى شديم. با سماك، سرمربى 
زنيت، قبل از 3 بازى آخر حرف زدم و گفتم 
انرژى ام تمام شده است. يك سال ونيم بود كه 
مرخصى نرفته بودم. خيلى سخت بود. اواخر 
فصل برايم دوره بسيار سختى بود اما آرزوى 
قهرمانى داشتم. به خودم مى گفتم مى خواهم 
قهرمان شوم، مى خواهم بهترين بازيكن 
شوم... آزمون درخصوص ناراحتى هايش 
دربــاره از دست دادن موقعيت افــزود: اگر 
دستمزد خوبى مى گيرى، بايد خوب بازى 
كنى. مثلا اگر دستمزدم 3 ميليون يورو 
اســت، بايد در همين سطح بازى 
كنم. اگر اين پول را درمى آورم 
ــازى نمى كنم،  امــا خــوب ب
اصلا بــراى چه اين پول را 
مى گيرم؟ بله، چون اين نان 
من است، گل مى زنم و اگر 
فايده اى نداشته باشم، آن 
را نمى خورم. اگر گل نزنم، 
كل تيم آسيب مى بيند و 
هواداران ناراحت مى شوند. 
اين وحشتناك است، چون 
ــه خـــودت فحش  بــعــدا ب
مى دهى كه چرا موقعيت 
را گل نكردى. البته 90 
درصــد فوتباليست ها 

همين طور هستند. 

موقعيت خوب را گل نكنم
 به خودم فحش مى دهم!

گفت وگوى جالب سردار آزمون  با تلويزيون   روسيه

ــان تيم استقلال پس از جلسه با  دروازه ب
مديرعامل اين باشگاه گفت: خيال هواداران 
استقلال راحــت باشد و قــرارداد من را 
امضاشده بدانند .مذاكرات نسبتا طولانى 
سيدحسين حسينى و باشگاه استقلال 
سرانجام به نتيجه رسيد و اين قــرارداد 
به زودى براى مدت 2 فصل تمديد مى شود. 
سيدحسين حسينى پس از ملاقات با 

مديرعامل باشگاه در اين رابطه اظهار 
داشت: قرارداد هنوز امضا نشده است 
ولى جلسه خيلى خوبى با آقاى فتحى 
داشتيم. اين قرارداد آماده شده و فردا 
آن را امضا مى كنيم .وى افزود: در اين 
رابطه يك مشكل خيلى كوچك بود 

كه با كمك آقايان فتحى 
و مــنــزوى حــل شد 

و من از اين 2 نفر 
مى كنم  تشكر 
كه همانند پدر 
ــشــكــلات  م
ــا را حل  م
. مى كنند
ن  با سنگر
آبى پوشان 
گفت: آقاى 

فــتــحــى هم 
اعلام كردند كه دوست 

دارنــد من در استقلال 
بمانم و من هم اعلام 
مى كنم كه همه هدفم 
همين است كه فوتبالم 

را در اين تيم ادامه دهم .حسينى درخصوص 
شرط و شروط احتمالى براى تمديد قرارداد 
تأكيد كرد: همان طور كه قبلا هم اعلام 
كرده بودم، هيچ شرط خاصى ندارم. وى 
درخصوص دريافت مطالباتش از باشگاه 
استقلال تصريح كرد: هيچ زمانى براى 
اين منظور تعريف نشده است. من مى دانم 
شرايط مالى باشگاه مناسب نيست و آقاى 
فتحى هم درصدد هستند تا مشكل 
مالى را برطرف كنند. مطمئنم 
مشكلات  ينكه  ا محض  بــه 
مالى برطرف شود، مطالبات 
مرا هم خواهند داد .حسينى 
درباره مباحث مطرح شده بين او و 
مديران باشگاه گفت: يك بار 
و  شفاف سازى شد 
ــه چه  ــد ك ــدي دي
يى  شيه ها حا
ــت شد.  درس
ــر خيلى  اگ
از بحث ها 
ن  و ر د
خــانــواده 
و  ند  بما
حل شود، 
ست. ا بهتر 
ــان استقلال  دروازه ب
تأكيد كرد: قرارداد من 
با استقلال را تمديدشده 
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خيال هواداران راحت باشد 
قراردادم را امضا مى كنم

سيد حسين حسينى  بعد از بى نتيجه  بودن جلسه ش با مدير عامل استقلال

شكايت بازيكنان خارجى از باشگاه هاى ايرانى 
تمامى ندارد و ظاهرا قرار نيست هيچ وقت به 
پايان برسد. مسئولان استقلال در سال هاى 
اخير براى مختومه كردن پرونده بازيكنان 
خارجى پيشين استقلال تلاش زيادى 
كرده اند، اما هنوز يك پرونده دردسرساز 
دارند كه اگر در روزهاى آينده اقدامى صورت 
نگيرد، فيفا باشگاه استقلال را به كسر 6 امتياز، 
محروميت از 2 پنجره نقل وانتقالات و ... محكوم 
خواهد كرد. با اين شرايط استقلالى ها ليگ 
قهرمانان آسيا را هم از دست خواهند داد. 
اين پرونده مربوط به پروپيچ، بازيكن كروات 
پيشين استقلال است، بازيكن بلندقامت 
با موهاى بلند كه زمان پرويز مظلومى در 
ليگ پانزدهم با قراردادى دوساله به استقلال 
پيوست. بهرام اميرى و على نظرى جويبارى، 
مسئول نقل وانتقالات آن سال استقلال 
بودند. پس از پايان فصل، عليرضا منصوريان 
اين بازيكن را به همراه بازيكنانى مانند آرش 
برهانى، حنيف عمران زاده، ميلاد فخرالدينى 
و ... در ليست خروج قرار داد. پروپيچ با توجه به 
نامه قرار گرفتن اسمش در ليست خروج، ايران 
را ترك كرد. پروپيچ آن زمان طلب 30 هزار 
دلارى براى يك سال حضورش داشت. زمانى 
كه عليرضا منصوريان هدايت استقلال را بر 
عهده گرفت، بهرام افشارزاده مديرعامل بود. در 
زمان مديرعاملى افشارزاده، نامه اى به ايجنت 
ايرانى پروپيچ داده و از او خواسته شد به پروپيچ 
اطلاع دهد با توجه به شروع تمرينات و اردوى 
پيش فصل استقلال در باشگاه حضور يابد تا در 
اين باره مذاكره شود. مهاجم كروات بى توجه به 
درخواست مسئولان استقلال شكايت خود 
را در فيفا  ثبت كرد. در ادامه افشارزاده جاى 
خود را به رضا افتخارى داد تا پرونده پروپيچ 
بلاتكليف بماند. فيفا در نامه هايى به باشگاه 
استقلال خواستار توضيح شد كه در ابتدا 
مسئولان استقلال پاسخ ندادند تا اينكه كميته 
انضباطى فيفا باشگاه استقلال را به پرداخت 
مطالبات پروپيچ محكوم كرد. مسئولان وقت 
استقلال به دادگاه ورزشى CAS شكايت 
كردند. در رأى صادرشده به وضوح توضيح 

داده شده كه مسئولان استقلال توجهى به 
درخواست هاى فيفا نكرده اند و بايد مطالبات 
پروپيچ به همراه ديركرد آن پرداخت شود. با 
گذشت زمان، مسئولان استقلال كه با توجه به 
حضور ملى پوشانش در جام جهانى از فيفا طلب 
داشتند، خواستار پرداخت مطالبات پروپيچ از 
اين پول شدند. فيفا نيز با اين مسئله موافقت 
كرد، اما به دليل تحريم هاى صورت گرفته 
عليه ايران، پول پروپيچ پرداخت نشد و فيفا 
از مسئولان استقلال طى ضرب الاجلى 
خواستار پرداخت مطالبات مهاجم كروات شد. 
كامران منزوى، عضو هيئت مديره استقلال 
كه به طور جدى پيگير اين پرونده است، در 
اين باره گفت: باشگاه مطالباتى دارد و دنبال 
آزادسازى پولمان هستيم. بايد راهى پيدا شود 
تا فدراسيون بتواند پولمان را ترخيص كند. از 
وزارت خارجه خواستيم اين پول را به عنوان 
مطالبه خود بردارد و به ما كمك كند، در غير 
اين صورت راه ديگرى نيست. فيفا با كسى 
شوخى ندارد و اگر اقدامى صورت نگيرد، تبعات 
سنگينى براى باشگاه استقلال خواهد داشت. 
وى افزود: مشكلات ما در باشگاه استقلال زياد 
است. با يك سرى تعهدات انجام نشده روبه رو 
هستيم كه اميرحسين فتحى، مديرعامل 
باشگاه بايد درباره آن ها صحبت كند. يك سرى 
تعهدات از گذشته آمده كه تقصير هيچ كسى 
نيست. مديران قبلى پول نداشتند كه آن ها را 
پرداخت كنند. در اين شرايط، بايد براى فصل 
آينده تيمى  قدرتمند را آماده كنيم و انتظارات 
هواداران را برآورده كنيم. كار دشوارى داريم، اما 
با اين وضعيت كارمان را انجام مى دهيم. عضو 
هيئت مديره باشگاه استقلال درخصوص اينكه 
چه كسى مقصر پرونده پروپيچ است، گفت: 
بى پولى مقصر اصلى است. اگر مديران وقت 
پول داشتند، با پروپيچ تسويه مى كردند و كار 
به اينجا كشيده نمى شد كه طلب پروپيچ 17 
برابر شود. اين روزها ساكنان باشگاه استقلال در 
سعادت آباد دغدغه پرداخت پول اين بازيكن را 
دارند تا اين تيم با محروميت از سوى فيفا مواجه 
نشود. بايد ديد در نهايت پول پروپيچ فراهم 

خواهد شد يا خير.  

تيم ملى بسكتبال ايران كار خود را براى 
حضور در جام جهانى 2019 آغاز كرده است؛ 
مسابقاتى كه علاوه بر اهميت هميشگى، 
مهم ترين راه بــراى رسيدن به المپيك 
2020 به حساب مى آيد. مهران شاهين طبع 
كه در هفته هاى اخير براى دعوت از برخى 
بازيكنان زير فشار بود، در نهايت از بيشتر 
نفرات باتجربه دعوت كرده است تا بسكتبال 
ايران بدون هيچ حرف و حديثى مسير حضور 
قدرتمند در جام جهانى را در پيش بگيرد. 
سرمربى تيم ملى كشورمان در حاشيه 
تمرين تيم ملى درباره مسائل مختلف اردو 

صحبت كرد كه در ادامه مى خوانيم.

 با آمادگی مدنظرمان فاصله داریم
فكر مى كنم بازيكنان تمام تلاش خود 
را انجام مى دهند و در اين يك هفته هم 
تمرينات خوبى را پشت سر گذاشتيم، اما 
كمى با آمادگى مدنظرمان فاصله داريم؛ 
البته با عزمى كه بازيكنان و كادرفنى دارند، 
سعى مان بر اين است كه روز به روز شرايط 

بهترى پيدا كنيم.

 بازیکنان خسته بودند و نیاز به 

استراحت داشتند
برخى مسائل دست به دست هم داد تا ما 
تصميم بگيريم كه بعد از ليگ برتر حدود يك 
ماه به بازيكنان استراحت بدهيم. بازسازى 
خوابگاه ها، طولانى شدن ليگ و خستگى 
بازيكنان از دلايلى بود كه باعث شد اردو 
را با تأخير آغاز كنيم. سال گذشته براى 
نخستين بار بود كه بازيكنان را در پنج، شش 
مقطع طولانى دور هم جمع كرده بوديم. در 
مجموع اين استراحت تصميم درستى بود، 
اما براى به دست آوردن آمادگى بيشتر نياز 

به فشار بيشترى در تمرينات داريم.

 صمد می تواند فوق العاده مفید باشد
صمد نيكخواه بهرامى مدت  ها بازى نكرده 
اســت، اما از نظر تجربه بــراى ما خيلى 
ارزشمند است. او سال ها در تيم ملى بازى 
كرده و تجربه خوبى دارد. صمد و امثال او اگر 
بتوانند به آمادگى مطلوب برسند، مى توانند 
به ما كمك كنند. همه چيز در گرو اين است 
كه وضعيت آمادگى شان به نوعى باشد كه 
شرايط بهترى پيدا كنند. در آن صورت 
مى توانند فوق العاده مفيد باشند. به هر حال 
به تدريج تعدادى از بازيكنان بايد از فهرست 

تيم ملى كنار بروند.

 مشکل اقتصادی برای همه هست؛ دنبال 

بهانه نیستیم
در مجموع ورزش ما با مسائل و مشكلات 
مالى فراوانى روبه روست و در بسكتبال 
هم اين موضوع صدق مى كند. وضعيت 
باشگاه هاى ما را مى بينيد. شايد شرايط 
فدراسيون ها از نظر مالى مانند 5 يا 10 سال 
گذشته نباشد؛ البته اگر ما بخواهيم دنبال 
اين مسائل برويم، از كار خودمان عقب 
مى مانيم. سعى ما بر اين است كه خودمان 
را با شرايط و محدوديت هاى اقتصادى فعلى 
تطبيق دهيم و بدون بهانه كارمان را پيش 

ببريم.

  دستور مقامات باید شامل حال بسکتبال 

هم بشود
البته اين را هم بگويم كه بسكتبال نياز به 
حمايت به ويژه حمايت اقتصادى دارد. باز 
هم مى گويم كه شرايط اقتصادى كشور 
را درك مى كنيم. به نظر من بسكتبال به 
يك حامى باثبات و كسى كه بتواند همه 
نيازهاى بسكتبال را تأمين كند، نياز دارد. 
اين اتفاق هم محتاج دستورات مقامات 
بالاتر است تا مثل برخى از رشته ها كه باثبات 
و به صورت پيوسته از سوى برخى بانك ها 
حمايت مى شوند، بسكتبال هم شامل چنين 
حمايتى شود. بسكتبال هم نياز دارد تا مثل 
رشته هاى ديگر چنين مبالغ چشمگيرى را 

دريافت كند.

 وزارت و کمیته دست بسکتبال را به 

اسپانسرها برسانند
موضوع ندادن پاداش بازيكنان هم شامل 
صحبتى بود كه كردم. در سطح مديريت 
فدراسيون وقتى با مقامات بالاتر صحبت 
مى شود، آن ها هم محدوديت هايى را كه در 
كشور داريم، مطرح مى كنند. به هر حال اين 
محدوديت ها دست وزارت ورزش و كميته 
ملى المپيك را هم بسته است. آن ها هم تا 
جايى كه توانستند، كمك كردند. برخى 
از فدراسيون هاى ورزشى شايد بيشتر از 
فدراسيون بسكتبال حمايت مى شوند، اما از 
وزارت ورزش و كميته المپيك مى خواهيم 
دست بسكتبال را به اسپانسرهاى قوى 
برساند. بودجه دولتى قطعا نمى تواند شرايط 

ايده آلى را براى بسكتبال رقم بزند. 

هنوز 7 ستاره فصل قبل و 14 
فصل  تيم  تكليف  ملى پوش 
بعدشان را مشخص نكرده اند. به 
ير  سا تكليف  ــيــم،  ت  3 ــز  ج
نيمكت  هاى ليگ برتر مشخص شده ولى همچنان 
ستاره هايى هستند كه تيم فصل بعدشان را 
مشخص نكرده اند. به عنوان مثال تراكتور و 
استقلال به ترتيب با دنيزلى و استراماچونى 
تمريناتشان را شروع كرده اند ولى ستاره هايى 
مانند اشكان دژاگه، آنتونى استوكس، فرشيد 
باقرى، على كريمى و پژمان منتظرى در تمرين 
تيمشان حضور نيافته اند. در بين 20 بازيكن برتر 
جدول نمرات فصل قبل، تكليف 13 بازيكن 
مشخص شده ولى 7 بازيكن هنوز تيم فصل 
بعدشان را قطعى نكرده اند. احمد نوراللهى با 
پرسپوليس قرارداد دارد. امين قاسمى نژاد براى 3 
فصل ديگر با پديده تمديد كرد. محمد قاسمى نژاد 
از پديده راهــى فــولاد خوزستان شد. شجاع 
خليل زاده و كمال كاميابى نيا با پرسپوليس تمديد 
كردند. گولسيانى به سپاهان پيوست. اسماعيلى فر 
به ذوب آهن برگشت. سيدجلال با پرسپوليس 
قرارداد دارد. وريا غفورى با استقلال تمديد كرد و 
فرشيد اسماعيلى با اين تيم ادامه مى دهد و مسعود 
ريگى با جدايى از پديده به استقلال پيوست. محمد 
كريمى فصل بعد را هم در سپاهان ادامه مى دهد و 
محمد آبشك به فولاد رفت ؛اما ساير ستاره هاى 
فصل پيش كه در تيم هايشان جزو برترين ها 
ند و هنوز در  بودند، در اين فصل بلاتكليف ا

تمرينات تيم هايشان حاضر نشده اند.

 ستاره های بلاتکلیف
در تبريز خبرى از اشكان دژاگه و آنتونى استوكس 
نيست و با وجود حضور دنيزلى، اين 2 ستاره در 
تمرينات تراكتور حضور نيافته اند. شنيده مى شود 
دژاگه قصد بازگشت به تبريز را ندارد و استوكس هم 

به دنبال فسخ قراردادش با پرشورهاست. شرايط 
در استقلال نيز همين طور است و فرشيد باقرى، 
پژمان منتظرى و على كريمى هنوز در تمرينات 
استراماچونى حاضر نشده اند. على كريمى كه 
با چند پيشنهاد از تيم هاى اروپايى مواجه شده، 
به احتمال فراوان فصل آينده جزو لژيونرهاى 

فوتبال كشورمان باشد. پژمان منتظرى هم چند 
هفته پيش با انتشار يك پست اينستاگرامى، 
خداحافظى اش از جمع آبى پوشان را اعلام كرد؛ 
هرچند كه مديران آبى پوش بيان كردند كاپيتان 
تيمشان دچار سوءتفاهم شده و قطعا در فصل 
آتى هم بازوبند استقلال را بر بازو خواهد بست. 

سپاهانى ها همچنان نگران كى روش استنلى 
هستند و امير قلعه نويى هم در مصاحبه اى اعلام 
كرد كه كى روش بايد زودتر تمديد كند تا از لحاظ 
بدنى در طول فصل از ساير بازيكن ها عقب نباشد. 
البته به نظر مى رسد كه سرمربى طلايى پوشان 
جايگزين اين مهاجم تنومند و گل زن را زيرنظر 

گرفته و مذاكراتش براى عقد قرارداد با جانشين 
كى روش را در دستور كار قرار داده است. رضا 
اسدى، بهترين گل زن و صدرنشين نمرات فصل 
قبل سايپا هم هنوز تكليفش را با اين تيم مشخص 

نكرده است.

 ملی پوشان بلاتکلیف
در بين دروازه بان هاى ملى پوش، تكليف 2 نفر 
مشخص شده و 2 دروازه بان هم بلاتكليف هستند. 
نيازمند با سپاهان ادامه مى دهد و رشيد مظاهرى 
به تراكتور پيوسته است. هر روز صحبت از لژيونر 
شدن بيرانوند است و تكليف تيم فصل آينده امير 
عابدزاده هم مشخص نشده است. ويلموتس براى 
خط دفاع مرتضى پورعلى گنجى، پژمان منتظرى، 
روزبه چشمى، وريا غفورى، احسان حاج صفى، 
مجيد حسينى، حسين كنعانى زادگان، ميلاد 
محمدى، صادق محرمى و رامين رضاييان را به تيم 
ملى دعوت كرده بود. غفورى با استقلال و حاج صفى 
با تراكتور ادامه مى دهند. شايعه بازگشت رضاييان 
به پرسپوليس شنيده مى شود و تكليف تيم فصل 
آينده هيچ كدام از مدافعان ديگر تيم ملى مشخص 
نشده است. در خط هافبك هم احتمالا شجاعى با 
تراكتور ادامه مى دهد و اميد ابراهيمى در حاشيه 
خليج فارس مى ماند. نوراللهى هم در پرسپوليس 
است و فقط تيم فصل بعد سعيد عزت اللهى قطعى 
نيست. در بين مهاجم ها به جز مهدى ترابى كه 
براى فصل بعد هم با پرسپوليس به توافق رسيد 
و الهيار صيادمنش با حضور در فنرباغچه، تكليف 
ساير ملى پوشان مشخص نيست. زمزمه بازگشت 
طارمى و اميرى به پرسپوليس شنيده مى شود، 
البته اولى نيم نگاهى هم به اروپا دارد تا بتواند براى 
ادامه فوتبالش راهى قاره سبز شود. همين طور 
حضور عليرضا جهانبخش در فاينورد و پيوستن 
سردار آزمون و كريم انصارى فرد به تيمى بهتر هم 

مطرح شده است.

اضطراب و استرس در سعادت آباد
بى پولى، مقصر پرونده شكايت پروپيچ از استقلال!

نياز به نگاه ويژه داريم
دغدغه هاى شاهين طبع از شرايط اين روزهاى تيم ملى بسكتبال

ستاره هاى بدون تيم!

تبریزی

Tabrizi
عشقمون تمدید کرد

چلسی

 Chelsea
هنوزم بهترینی

دیبالا

Dybala
همیشه باهمیم

لیورپول

Liverpool
تولدت مبارک لوئیز عزیز

ریاض محرز

Mahrez
یه شروع خوب توی گروه 

كوپا تازه شروع شده است
براى بازگرداندن اعتما به نفسمان به شكست قطر احتياج داشتيم 

موافق  VAR نيستم
انتقاد دوباره كى روش به سيستم كمك داور ويدئويى در كوپا آمه ريكا

كاپيتان تيم ملى آرژانتين از ميزبانى برزيلى  ها از رقابت هاى كوپا آمه ريكا 
رضايت ندارد اما اميدوار است كه تيمش در ادامه رقابت ها نتايج بهترى 
كسب كند. ليونل مسى و يارانش با كسب پيروزى 2 بر صفر مقابل تيم ملى 
قطر در آخرين دور از بازى  هاى مرحله گروهى كوپا آمه ريكا، از ثبت يك 
فاجعه بزرگ در تاريخ تيم ملى آرژانتين جلوگيرى كردند. با اين پيروزى 
آلبى سلسته با 4 امتياز به عنوان تيم دوم گروه دوم به مرحله يك چهارم 
نهايى رقابت ها صعود كرد. در اين بازى ليونل مسى 90 دقيقه در ميدان 
حضور داشت، اگرچه در رقم خوردن گل هاى تيمش نقش پررنگى ايفا نكرد. 
مسى پس از اين بازى به خبرنگاران گفت: بازى خوبى انجام داديم و بردى 
را كه برايمان بسيار حياتى بود، كسب كرديم. حفظ توپ روى اين چمن كار 
سختى است. در واقع چمن تمام ورزشگاه هايى كه در اين رقابت ها بازى 
كرديم، بسيار بد بوده است؛ با اين حال براى اينكه دوباره اعتمادبه نفس  
و خونسردى مان را به دست آوريم، به يك چنين بازى اى نياز داشتيم. 
هواداران هميشه همراه ما هستند و اين كار آن ها واقعا رضايت بخش است. 
آن ها به ما انگيزه و جان مى دهند، پس بايد برايشان موفقيت كسب كنيم. از 
حالا به بعد يك كوپاى ديگر براى آرژانتين شروع مى  شود. مسى افزود: اين 
نگرانى را داشتيم كه حريف يك گل بزند و كار ما را سخت كند. ما 3 نفرى 
كه در خط حمله بازى مى كرديم، بايد براى پس گرفتن توپ از حريف، 
خودمان را زير فشار قرار مى داديم. تيم ما نياز دارد به تعادل برسد. ما دوست 
داريم پرتعداد حمله كنيم اما آن هايى كه در حملات شركت مى كنند، لازم 
است كه در پرس حريف هم شركت كنند. كاپيتان تيم ملى آرژانتين در 
پايان گفت: در كنار خانواده ام كه در ورزشگاه بودند، جشن تولدم را برگزار 
كردم. خوش حالم كه توانستيم بدون ترس بازى و صعود كنيم. مى خواهيم 
از برد مان لذت ببريم. بعدا درباره حريف بعدى مان، ونزوئلا صحبت خواهيم 

كرد. تا آن زمان چند روز فرصت داريم تمرين و خودمان را آماده كنيم. 

تيم ملى كلمبيا سومين بازى متوالى خود را هم در مرحله گروهى كوپا آمه ريكاى 
2019 برد و به اين ترتيب شاگردان كارلوس كى روش با 9 امتياز به عنوان تيم اول 
گروه B صعود كردند. كى روش پس از پيروزى يك بر صفر مردانش مقابل پاراگوئه، 

در ارزيابى عملكرد شاگردانش به خبرنگاران گفت: مايلم به همه بازيكنانم به 
خاطر عملكردشان در اين بازى و بازى هاى قبلى تبريك بگويم. آن ها واقعا 

خوب بودند و بازى كارآمدى ارائه كردند. بازيكنان من در عمل كردن به 
مسئوليت هايشان، واقعا شخصيت نشان دادند و من هم راضى ام اما در 

نهايت معتقدم بهتر است ما به جاى بازيكنان درباره تيم صحبت 
كنيم. كى روش افزود: همه بازيكنان من براى اين بازى آماده 
بودند. معيار بازى ما احتياط بوده است و با ظرفيت بالا و شايستگى 
بازيكنانمان آماده اين رقابت ها بوديم. بازى را برديم و مطمئنيم 

با گزينه هايى كه داريم، مى توانيم در بازى هاى بعدى هم كارمان را 
پيش ببريم. تا اين مقطع از كوپا آمه ريكا همه چيز خوب بوده اما من قبل از بازى  

مقابل پاراگوئه هم اطمينان داشتم اوضاع اين گونه خواهد بود. كى روش سپس 
به انتقاد از عملكرد كمك داور ويدئويى در رقابت هاى كوپا آمه ريكا پرداخت. 
سرمربى سابق تيم ملى ايران در اين باره گفت: درباره VAR نظرى ندارم. هيچ 
نظرى ندارم. فقط مى گويم يكى از افرادى هستم كه مى گويند استفاده از فناورى 
براى كمك و بالا بردن اعتبار فوتبال است و در اين باره ترديد ندارم. با اين حال 
با شيوه استفاده از آن و مفاهيمى كه پشت به كارگيرى اين فناورى وجود دارد، 
مخالفم. نظرها متفاوت است و فوتبال هم بازى عقايد است. اميدوارم مرا به دليل 
اينكه مى گويم موافق اين شيوه استفاده از VAR نيستم، بازداشت نكنند، چون 

فكر مى كنم مى شود بهتر از اين ها از آن براى ارتقاى سطح فوتبال بهره برد. به نظر من 
مى شود تغييراتى در آن اعمال كرد. VAR مانند يك كودك است و وقتى كه ما كودك 
هستيم، بايد به حرف بزرگ تر ها گوش كنيم و از آن ها ياد بگيريم. VAR كودكى است 

كه بايد استعدادهايش شكوفا شود.

ــازارد و در  چلسى پس از رفتن ادن ه
فاصله كمتر از 50 روز تا شروع ليگ برتر 
انگليس كماكان بدون سرمربى به سر 
مى برد. 25 روز پيش در پايان فينال ليگ 
اروپا، هواداران چلسى وراى خوش حالى 
و شعف از پيروزى مقابل رقيب همشهرى 
كه برخلاف آن ها نيازش به پيروزى فراتر 
از اضافه كردن يك جام فانتزى به مجموعه 
افتخارات باشگاه بود، ترس و دلهره اى از 
آينده باشگاه محبوبشان داشتند؛ ترس از 
اتفاقاتى كه حالا به وقوع پيوسته و تبديل 
به چالش اساسى براى باشگاه متمول لندن 

شده است.

 اجرای ساریبال با هنر هازارد
از كريسمس تا آوريل، وقتى رتبه آن ها فقط 
بين پنجم و ششم تغيير مى كرد، همه جا 
صحبت از اخراج مائوريتسيو سارى بود. 
او فصل را آن قدر خوب شروع كرد كه واژه 
«ساريبال» را به ادبيات فوتبال جزيره اضافه 
كرد. نقطه اتكاى سيستم  سارى، ادن هازارد 
فوق العاده بود. مرد بلژيكى با ثبت 21 گل و 
17پاس گل، بيش از تمام 6 سال گذشته از 
هواداران دلبرى كرد تا تصور پيراهن شماره 
10 در تن هر بازيكن ديگرى براى آن ها 
سخت تر شود. ماه مى فرارسيد و با لغزش 
رقبا چلسى بالاتر از ساير لندنى ها، فصل را 
در جايگاه سوم تمام كرد. سارى با كسب 
اولين جام دوران مربيگرى خود در ليگ 
اروپا بيش از هر زمان ديگرى لياقت فرصت 

مجدد براى فصل بعدى را داشت اما ظاهرا 
اين بار اوضاع كمى متفاوت بود. چلسى كه 
از خريد بازيكن در 2 پنجره نقل وانتقالات 
محروم شده بود و در طول فصل از نداشتن 
بازيكن با كيفيت در خط حمله و هافبك 

رنج مى برد، تنها 2 هفته پس از شروع فصل 
نقل وانتقالات شماره 10 و بهترين بازيكن 
خود را به مادريدى ها واگذار كرد. حالا سارى 
كارنامه موفق چند سال اخير خود در ناپولى 
و حتى چلسى را با وضعيت موجود فصل 

آينده آبى ها در خطر مى ديد.

 اوضاع نامطلوب
ادن هازارد چلسى را تنها گذاشته، لوفتوس 
چيك و درينك واتر نيمى از فصل آينده 

ــد، هيگواين به قدرى  را از دست داده ان
بى كيفيت بود كه بين چلسى و يوونتوس 
بر سر نخواستنش دعواست و باركلى و 
كواچيچ هــواداران را نااميد كرده اند. در 
اين بين حضور پوليشيچ جوان و بازگشت 
بازيكنان قرضى كم تجربه مانند تامى 
آبراهام، ريسه جيمز و كورت زوما تنها 
كورسوى اميد هواداران سرخورده چلسى 
براى فصل آينده است. در فاصله كمتر از 7 
هفته تا شروع فصل جديد رومن آبراموويچ، 
مرد اول باشگاه چلسى به دنبال سيزدهمين 
مربى دوران حضورش در لندن است و از 
ميان گزينه ها، آلگرى اعلام كرد در فصل 
آينده به استراحت مى پردازد، تن هاگ 
قراردادش را با آژاكس تمديد كرد، حضور 
مجدد مورينيو در استمفوردبريج بعيد به 
نظر مى رسد و ظاهرا تمام اميد هواداران به 
كاپيتان سابق يعنى فرانك لمپارد است تا 
پس از ناكامى در صعود به ليگ برتر با تيم 
دربى كانتى، هدايت شيرهاى لندن را براى 
فصل آينده بر عهده بگيرد. آبى هاى لندن 
سال گذشته بهترين تيم پايتخت بودند 
و هنوز هم شعار «ما چلسى هستيم» سر 
مى دهند اما به نظر مى رسد برنده اين بازى 
كه آن ها با شعار «ساريبال لعنتى» عليه 
سرمربى خود شروع كردند، پيرمرد 60 ساله 
ايتاليايى است. او مى تواند بدون دغدغه و با 
سيگار معروفش در گوشه لب شاهد بازى 
بهترين بازيكنان دنيا در تيم جديدش و 

كسب عناوين معتبر باشد. 

چلسى غرق در مه لندن
وضعيت مبهم قهرمان فصل گذشته ليگ اروپا

14 ملى پوش و 7 بازيكن ممتاز در فصل گذشته هنوز تكليف فصل آينده شان را نمى دانند

تیم المپیاکوس دریافت کرده است؛ هرچند که در 
این وضعیت مشخص نیست باشگاه پرسپولیس 

با جدایی او موافقت خواهد کرد یا خیر.

كوپا تازه شروع شده استكوپا تازه شروع شده است
براى بازگرداندن اعتما به نفسمان به شكست قطر احتياج داشتيم 

كاپيتان تيم ملى آرژانتين از ميزبانى برزيلى  ها از رقابت هاى كوپا آمه ريكا 
رضايت ندارد اما اميدوار است كه تيمش در ادامه رقابت ها نتايج بهترى 

كسب كند. ليونل مسى و يارانش با كسب پيروزى 
قطر در آخرين دور از بازى  هاى مرحله گروهى كوپا آمه ريكا، از ثبت يك 
فاجعه بزرگ در تاريخ تيم ملى آرژانتين جلوگيرى كردند. با اين پيروزى 

آلبى سلسته با 
نهايى رقابت ها صعود كرد. در اين بازى ليونل مسى 

حضور داشت، اگرچه در رقم خوردن گل هاى تيمش نقش پررنگى ايفا نكرد. 
مسى پس از اين بازى به خبرنگاران گفت: بازى خوبى انجام داديم و بردى 
را كه برايمان بسيار حياتى بود، كسب كرديم. حفظ توپ روى اين چمن كار 
سختى است. در واقع چمن تمام ورزشگاه هايى كه در اين رقابت ها بازى 
كرديم، بسيار بد بوده است؛ با اين حال براى اينكه دوباره اعتمادبه نفس  
و خونسردى مان را به دست آوريم، به يك چنين بازى اى نياز داشتيم. 
هواداران هميشه همراه ما هستند و اين كار آن ها واقعا رضايت بخش است. 
آن ها به ما انگيزه و جان مى دهند، پس بايد برايشان موفقيت كسب كنيم. از 
حالا به بعد يك كوپاى ديگر براى آرژانتين شروع مى  شود. مسى افزود: اين 

نگرانى را داشتيم كه حريف يك گل بزند و كار ما را سخت كند. ما 
كه در خط حمله بازى مى كرديم، بايد براى پس گرفتن توپ از حريف، 
خودمان را زير فشار قرار مى داديم. تيم ما نياز دارد به تعادل برسد. ما دوست 
داريم پرتعداد حمله كنيم اما آن هايى كه در حملات شركت مى كنند، لازم 
است كه در پرس حريف هم شركت كنند. كاپيتان تيم ملى آرژانتين در 
پايان گفت: در كنار خانواده ام كه در ورزشگاه بودند، جشن تولدم را برگزار 
كردم. خوش حالم كه توانستيم بدون ترس بازى و صعود كنيم. مى خواهيم 
از برد مان لذت ببريم. بعدا درباره حريف بعدى مان، ونزوئلا صحبت خواهيم 

كرد. تا آن زمان چند روز فرصت داريم تمرين و خودمان را آماده كنيم. 

نيستمنيستم VARVAR
انتقاد دوباره كى روش به سيستم كمك داور ويدئويى در كوپا آمه ريكا

تيم ملى كلمبيا سومين بازى متوالى خود را هم در مرحله گروهى كوپا آمه ريكاى 
9 برد و به اين ترتيب شاگردان كارلوس كى روش با 9 برد و به اين ترتيب شاگردان كارلوس كى روش با 9 امتياز به عنوان تيم اول 
 صعود كردند. كى روش پس از پيروزى يك بر صفر مردانش مقابل پاراگوئه، 

در ارزيابى عملكرد شاگردانش به خبرنگاران گفت: مايلم به همه بازيكنانم به 
خاطر عملكردشان در اين بازى و بازى هاى قبلى تبريك بگويم. آن ها واقعا 

خوب بودند و بازى كارآمدى ارائه كردند. بازيكنان من در عمل كردن به 
مسئوليت هايشان، واقعا شخصيت نشان دادند و من هم راضى ام اما در 

نهايت معتقدم بهتر است ما به جاى بازيكنان درباره تيم صحبت 
كنيم. كى روش افزود: همه بازيكنان من براى اين بازى آماده 
بودند. معيار بازى ما احتياط بوده است و با ظرفيت بالا و شايستگى 
بازيكنانمان آماده اين رقابت ها بوديم. بازى را برديم و مطمئنيم 

با گزينه هايى كه داريم، مى توانيم در بازى هاى بعدى هم كارمان را 
پيش ببريم. تا اين مقطع از كوپا آمه ريكا همه چيز خوب بوده اما من قبل از بازى  

مقابل پاراگوئه هم اطمينان داشتم اوضاع اين گونه خواهد بود. كى روش سپس 
به انتقاد از عملكرد كمك داور ويدئويى در رقابت هاى كوپا آمه ريكا پرداخت. 
VAR نظرى ندارم. هيچ 
نظرى ندارم. فقط مى گويم يكى از افرادى هستم كه مى گويند استفاده از فناورى 
براى كمك و بالا بردن اعتبار فوتبال است و در اين باره ترديد ندارم. با اين حال 
با شيوه استفاده از آن و مفاهيمى كه پشت به كارگيرى اين فناورى وجود دارد، 
مخالفم. نظرها متفاوت است و فوتبال هم بازى عقايد است. اميدوارم مرا به دليل 
 نيستم، بازداشت نكنند، چون 

فكر مى كنم مى شود بهتر از اين ها از آن براى ارتقاى سطح فوتبال بهره برد. به نظر من 
 مانند يك كودك است و وقتى كه ما كودك 
VARهستيم، بايد به حرف بزرگ تر ها گوش كنيم و از آن ها ياد بگيريم. VARهستيم، بايد به حرف بزرگ تر ها گوش كنيم و از آن ها ياد بگيريم. VAR كودكى است 

اصلى اين گزارش سردار آزمون بود. اين 
گزارشگر گفت وگويى مفصل 

با سردار آزمون انجام داده 
اســت. كه بخشى از آن 
ــه مى خوانيد  را در ادام
سردار ابتدا درخصوص 

اختلاف پــدرش با برانكو 
توضيح مى دهد: برانكو 

ــدرم گفت چرا  به پ
ــردار بـــراى تيم  سـ
ملى بــازى مى كند؟ 

ــواب داد چرا  ــدرم ج پ
ــاره پسرم صحبت  دربـ

مى كنى؟  آن زمان من در 
فهرست پنج نفره بهترين 
گل زنان تاريخ ايــران بودم. 
 سالم بودم و مى خواستم از 
من حمايت كنند ولى فحش 
مــى دادنــد و از من انتقاد 

مى كردند. هيچ پدرى 
نمى خواهد به پسرش 

فحش بدهند؛ فرقى 
ندارد فوتباليست 

فصل برايم دوره بسيار سختى بود اما آرزوى 
قهرمانى داشتم. به خودم مى گفتم مى خواهم 
قهرمان شوم، مى خواهم بهترين بازيكن 
شوم... آزمون درخصوص ناراحتى هايش 
دربــاره از دست دادن موقعيت افــزود: اگر 
دستمزد خوبى مى گيرى، بايد خوب بازى 

كنى. مثلا اگر دستمزدم 
اســت، بايد در همين سطح بازى 
كنم. اگر اين پول را درمى آورم 
ــازى نمى كنم،  امــا خــوب ب
اصلا بــراى چه اين پول را 
مى گيرم؟ بله، چون اين نان 
من است، گل مى زنم و اگر 
فايده اى نداشته باشم، آن 
را نمى خورم. اگر گل نزنم، 
كل تيم آسيب مى بيند و 
هواداران ناراحت مى شوند. 
اين وحشتناك است، چون 
ــه خـــودت فحش  بــعــدا ب
مى دهى كه چرا موقعيت 

را گل نكردى. البته 
درصــد فوتباليست ها 

همين طور هستند. 

سيدحسين حسينى پس از ملاقات با 
مديرعامل باشگاه در اين رابطه اظهار 

داشت: قرارداد هنوز امضا نشده است 
ولى جلسه خيلى خوبى با آقاى فتحى 
داشتيم. اين قرارداد آماده شده و فردا 
آن را امضا مى كنيم .وى افزود: در اين 
رابطه يك مشكل خيلى كوچك بود 

كه با كمك آقايان فتحى 
و مــنــزوى حــل شد 

و من از اين 2 نفر 
مى كنم  تشكر 
كه همانند پدر 
ــشــكــلات  م
ــا را حل  م
. مى كنند
ن  با سنگر
آبى پوشان 
گفت: آقاى 

فــتــحــى هم 
اعلام كردند كه دوست 

دارنــد من در استقلال 
بمانم و من هم اعلام 
مى كنم كه همه هدفم 
همين است كه فوتبالم 

شرايط مالى باشگاه مناسب نيست و آقاى 
فتحى هم درصدد هستند تا مشكل 
مالى را برطرف كنند. مطمئنم 
مشكلات  ينكه  ا محض  بــه 
مالى برطرف شود، مطالبات 
مرا هم خواهند داد .حسينى 
درباره مباحث مطرح شده بين او و 
مديران باشگاه گفت: يك بار 
و  شفاف سازى شد 
ــه چه  ــد ك ــدي دي
يى  شيه ها حا
ــت شد.  درس
ــر خيلى  اگ
از بحث ها 
ن  و ر د
خــانــواده 
و  ند  بما
حل شود، 
ست. ا بهتر 

ــان استقلال  دروازه ب
تأكيد كرد: قرارداد من 
با استقلال را تمديدشده 
بدانيد و خيال هواداران از 

اين بابت راحت باشد. 
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 حمیدرضا معصومیان

 تحریریه:   مژده رنگیان
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تابلو
 اعلانات

نتایج فوتبال بزرگسالان 
دسته دوم مشهد

هفته پنجم
زمین چمن شماره یک تختی

 ۹۸   ۰۳   ۳۱ جمعه 

پیام پارس ٢ - چی توز ١

فجر مشهد ١ - بهمن فردوسی ٢

یاران گلشهر ١ - منتظران ٢

وحدت خوزستان ١ - آذرخش٤

ابوذر ١ - نخبگان ٣

آبی هشتم ٢ - ابومسلم ثامن ٤

 ۹۸   ۰۴   ۰۱ شنبه 

پویان ١ - مهرام ٣

شهید موسوی ١ - گالری پرستیژ ٢

نتایج فوتبال نوجوانان 
دسته سوم مشهد

هفته پنجم
زمین چمن شماره یک تختی

 ۹۸   ۰۳   ۳۱ جمعه 

نخبگان ٠ - جام عسل ٤

یاران صبا ٠ - غدیر خراسان ٢

ملی پوشان ٣ - آکادمی بادامکی ١

پژند ٣ - پیشگامان ٣

برنامه فوتبال نوجوانان 
دسته سوم مشهد

هفته پنجم
زمین چمن شماره یک تختی

 ۹۸   ۰۳   ۳۰ ٥شنبه 

نخبگان ٠ - جام عسل ٤

یاران صبا ٠ - غدیر ٢

ملی پوشان ٣ - آکادمی بادامکی ١

پژند ٣ - پیشگامان ٣

برنامه فوتبال بزرگسالان 
دسته اول مشهد

هفته پنجم
زمین چمن شماره یک تختی

 ۹۸   ۰۴   ۰۲ ١شنبه 

صبا - انتظار / ١٢:٠٠

گسترش فولاد - آرامش / ١٤:٠٠

 ۹۸   ۰۴   ۰۳ ٢شنبه 
غدیر ٣ - سیمای نور ١

گل ها: رضا عنابستانی(٢گل) و بهروز محمد رضایی 

برای غدیر / احسان نگاری برای نور

شهید محدث - خلق آباد / ١٤:٠٠

 ۹۸   ۰۴   ۰۴ ٣شنبه 

عالی حرفه ای - شهاب / ١٢:٠٠

بهمن مشهد - سپاهان / ١٤:٠٠

 ۹۸   ۰۴   ۰۵ ٤شنبه 

سپهر پارسیان - پاسارگاد / ١٢:٠٠

غزال گوشت - ستارگان فیض / ١٤:٠٠ در پى ابطال موقت پروانه 2 باشگاه 
ــان و پلنگ برفى  كوه نوردى آزادگ
ــوردان  ــوه نـ مــشــهــد، انــجــمــن كـ
ايرانى با صدور بيانيه اى از وزارت 
ورزش وجوانان خواست اين حكم را 
لغو كند. در اين بيانيه كه به امضاى 
يونس رضاخانى، رئيس هيئت مديره 
ــران منتشر  ــوردان اي انجمن كــوه ن
شده، آمده است: «در آذرماه 1396 
تيمى از اعضاى 2 باشگاه كوه نوردى 
آزادگان و پلنگ برفى مشهد، در يك 
هــواى زمستانى و در پى رخ دادن 
مجموعه اى از اتفاقات، در كوهستان 
كُلجنو گرفتار بهمن و سرما شد و در 

نهايت 9 نفر از اعضاى تيم جان خود را 
در آن كوه از دست دادند. درخصوص 
حادثه يادشده، بى آنكه در اينجا وارد 
ماهيت موضوع و بررسى علل حادثه 
يا قصورهاى احتمالى شويم، با توجه 
1398 معاون  /3 به نامه مورخ 12/
محترم توسعه ورزش قهرمانى وزارت 
ــان كه پروانه فعاليت  ورزش وجــوان
ــان و پلنگ برفى  باشگاه هاى آزادگ
ند، لازم  مشهد را موقتا لغو كرده ا
ــادآور شويم».  مى دانيم نكاتى را ي
در ادامه اين نامه به 7 نكته درباره 
مسائل فنى كوه نوردى اشاره شده 
و در بند هشتم آمده است: «با توجه 

به موارد بالا، از وزارت ورزش وجوانان 
ــورد حكم  ــم در م درخــواســت داري
تعطيلى فعاليت 2 باشگاه يادشده 
تجديدنظر كند». همچنين در بخش 
ديگرى از اين نامه آمده است: «انجمن 
بر اين عقيده است كه هيچ گاه نمى توان 
همه خطرات كوهستان را شناخت و از 
آن ها جلوگيرى كرد، چرا كه عوامل 
شكل دهنده آب وهواى كوهستان بس 
پيچيده و طبيعت هزاران بار نيرومندتر 
از انسان است .انتخاب كوه نوردى جدى 
به عنوان ورزش يا كنش ماجراجويانه، 
يك انتخاب شخصى است. اشخاصى 
كه وارد اين رشته مى شوند، با علم به 

خطرات آن و به خاطر هيجان مستتر در 
آن، به اين كار مى پردازند. باشگاه هاى 
كوه نوردى، سازمان هايى هستند كه 
در آن ها آموزش و اجراى برنامه هاى 
كوه نوردى به شكلى اصولى پيگيرى 
مى شود. آن دسته از مديران باشگاه كه 
در برنامه كوه نوردى حاضر نيستند، به  
رادليل اينكه تسلطى بر شرايط منطقه 
ندارند و باشگاه كوه نوردى را نمى توان 
مسئول حادثه هاى كوه نوردى قلمداد 
كرد. اگر قرار باشد كه در صورت بروز 
حادثه هاى كوه نوردى، مجوز فعاليت 
باشگاه هاى كوه نوردى لغو شود، اين 
فعاليت به شكل آزاد و در واقع به صورت 
بى ضابطه انجام خواهد شد و در آن 
صورت امكان بروز حادثه و تلفات 

بيشتر مى شود». 

در حكم ابطال پروانه 2 باشگاه مشهدى تجديدنظر كنيد
درخواست انجمن كوه نوردان ايران از وزارت ورزش وجوانان

بعد از جدايى ساكت 
الهامى، دستيار پرُ 
سروصداى يحيى 
گل محمدى در تيم 
فوتبال شهرخودرو خراسان، حالا 
حميد مطهرى به عنوان دستيار اول 
نتخاب شده است.  اين سرمربى ا
مطهرى، مربى سابق پيكان و نساجى 
در شرايطى به جمع شهرخودرويى ها 
ــا در  پيوسته اســت كه ايــن روزه
مربيگرى  پيشرفته  كــلاس هــاى 

فدراسيون فوتبال شركت 
كــرده اســت. مربى جديد 
شهرخودرويى ها در كارنامه 

مربيگرى اش همواره 
به عنوان دستيار 
ه  د ــر ك ليت  فعا
تنها  و  ســـت  ا
سرمربى  ر  يك با
امـــيـــدهـــاى 

ه  د بو ليس  پرسپو
ستن  پيو  . ــت ــ س ا

مطهرى به شهرخودرو مشهد در 
حالى اتفاق افتاد كه در طى يكى دو 
روز گذشته برخى رسانه ها از حضور 
اين مربى جوان در كادر فنى 
ر  د خطيبى  ــول  ــ س ر
ماشين سازى خبر داده 
فصل  مطهرى  ند.  بود
ــد از  ــع ــه ب ــت ــذش گ
صــحــبــت هــايــش در 
حمايت از مجيد جلالى 
از ســوى مديريت وقت 

باشگاه نساجى مازندران از كار بركنار 
شد تا در كارنامه آرام مربيگرى اش 
يك حاشيه داغ داشته باشد. تيم 
فوتبال شهرخودرو خراسان از روز 
شنبه تمريناتش را براى شروع ليگ 
ــر نظر يحيى  ــم زي ــوزده بــرتــر ن
گل محمدى آغاز كرده است و قرار 
است مطهرى بعد از پايان كلاس 
مربيگرى ظرف يكى دو هفته آينده 
به مشهد بيايد و كارش را با شاگردان 

جديدش آغاز كند.  

مطهری 
جای خالی 
ساکت را پر 
کرد

ابومسلم پشت قاب خاطره
به سکوهای خالی

درست شبيه قصه كتاب «جام 

ن
وا

خ
ی ا

ض
رت

جهانى در جواديه» است؛ كتاب م
داوود اميريان كه در آن به قصه 
ن  مهاجرا فوتبال  به  عشق 
افغانستانى مقيم ايران، اشاره 
دارد. ستاره هاى آرام و مظلومى 
كه در دل كوچه پس كوچه هاى 
شهر و در كنار ستاره هاى ايرانى فوتبال 
ناب را به نمايش مى گذارند و اگر پا دهد، در 
با  فوتسال  سالن  يــا  خاكى  زمين 
هنرمندى  شان، هويت  فوتبال بلدشان را به 
ــروز فوتسال  رخ مى كشند. ستاره ام
زير  تيم ملى  با  فغانستان هم كه  ا
بيست ساله هاى كشورش همين چند روز 
قبل عنوان نايب قهرمانى آسيا را در تبريز به 
دست آورد، يكى از بچه هاى همين 
محلات مشهد است؛ فرزند محله گلشهر 
كه در كوچه هايش نوجوانان و جوانان 
زيادى را مى بينيد كه براى خلق رؤياى 
نشستن توپ بر تور عرق مى ريزند و روى 
زمين خاكى و كف آسفالت هاى نيمه جان 
كوچه جــان مى دهند. سيدحسين 
موسوى، شماره 13 خنده روى تيم ملى 
فوتسال زير 20 سال افغانستان در مشهد 
و محله گلشهر به دنيا آمده، بزرگ شده و 
حالا در هجده سالگى با زدن 6 گل در 
فوتسال آسيايى زير 20 سال بعد از ستاره 
ايرانى كه با 8 گل به عنوان آقاى گلى 

رسيد، ستاره يك كشور مى شود.
 ماجرای یک استقبال ناب

ستاره به همراه ساير بازيكنان تيم ملى 
افغانستان رأس ساعت به پارك نصرت 
مشهد مى رسند. از ساعاتى قبل هم وطنان 
افغانستانى ساكن در منطقه گلشهر 
مشهد، خودشان را به آنجا رساندند تا پرچم 
كشورشان را به نشان افتخار بر شانه هايشان 
بيندازند و بر طبل شادانه يك درخشش 
آسيايى بكوبند. سيدحسين هم مثل باقى 
بازيكنان تيم ملى فوتسال افغانستان در 
ميان جمعيت گم مى شود. عكس هاى 
يادگارى و امضاهايى كه هم وطنانش از او 
مى گيرند، نشانه شروع يك عصر رؤيايى 
براى فوتسال كشورى است كه حالا در 

مسير پيشرفت آسيايى قرار گرفته است.
 هم کلامی در خانه ای از مهر

پدرش ما را به داخل خانه دعوت مى كند. 
ستاره جوان در كوچه از تمام كسانى كه 

برايش سوت مى كشند و كف مى زنند، 
خاضعانه تشكر مى كند. بازار سلفى و 
امضاگرفتن دم در خانه شان هم داغ 
است. بچه محل هايى كه تا ديروز با توپ 
پلاستيكى در كوچه هم بازى اش بودند، 
حالا به داشتن «رفيق» افتخار مى كنند. 
باب گفت وگو آغاز مى شود. سيدحسين 
موسوى مى گويد: خانواده ما هشت نفره 
است؛ پدر و مادرم، 3 دختر و 3 پسر. برادر 
بزرگ ترم فوتباليست است و الان در سوئد 
تلاش مى كند تا مراحل پيشرفت را طى 

كند.
 تغییررشته ستاره ای که تیم ندارد!

شماره 13 تيم ملى فوتسال افغانستان 
مى  گويد: قبلا فوتبال بازى مى كردم؛ در 
زمين خاكى حافظ گلشهر، اما فوتبال 
ماجرايش كمى متفاوت است و پيشرفت 
در آن براى اتباع خارجى در ايران كمى 
سخت است. اين شد كه تغيير رشته دادم 
و به فوتسال آمدم. موسوى كه هنوز در 
باشگاه حرفه اى فوتسال بازى نمى كند، 
در اين خصوص اضافه مى كند: عضو 
باشگاه حرفه اى نيستم ولى در چند روز 
اخير صحبت هايى شده است و اگر خدا 
بخواهد، يا در ليگ برتر ايران و يا در ليگ 

عراق فوتسالم را ادامه خواهم داد.
  یک دستاورد بزرگ

وقتى از او در مورد كيفيت جام فوتسال 
آسيايى زير 20 سال مى پرسيم، قاطعانه 
مى گويد: سطح مسابقات خيلى بالا 

بود. تيم ها خيلى خوب بودند. اين طور 
نبود كه بگوييد مثلا چين تايپه اى 
كه در اين بازى ها حضور داشت، تيم 
دست وپابسته اى بود. هر تيمى كه به 
اين تورنمنت آمده بود، بازيكنانش تمام 
توانشان را براى كشورشان مى گذاشتند. 
شايد فكر كنيد اين حرف كليشه اى است 
اما ما از روز اول كه به تبريز رفتيم، فقط 
دنبال قهرمانى بوديم. خودمان را در قواره 
قهرمانى مى ديديم و بچه ها هم غيرت 
كردند و با تلاش كادر فنى توانستيم به 
فينال برسيم. سيدحسين درباره فينال و 
شكست مقابل ژاپن خاطرنشان مى كند: 
فينال را واگذار كرديم اما همه مى دانند 
كه امكانات ما با ژاپن قابل مقايسه نيست 
و عملكردمان مقابل آن ها درخشان 
و ارزشمند بود. سيدحسين موسوى 
دربــاره پيشرفت خوب افغانستان در 
فوتسال مى گويد: ما سال گذشته در 
المپيك آسيايى توانستيم در بخش 
بزرگ سالان به مقام چهارمى فوتسال 
آسيا برسيم و اين شروع راه پيشرفت 
فوتسال در كشور ما بود. امسال نيز 
همان طور كه ديديد، نايب قهرمانى زير 
بيست ساله هاى آسيا را به دست آورديم. 
فكر مى كنم سير پيشرفت فوتسال 
افغانستان چهار، پنج سالى است كه 
آغاز شده است و مطمئنم در آينده اى 
نه چندان دور يك قهرمانى در آسيا به 

مردم كشورمان هديه خواهيم داد.

 افغانستان، میهمانی که میزبان بود

ستاره هجده ساله تيم ملى فوتسال 
زير 20 سال افغانستان درباره ميزبانى 
ــواداران ايرانى از  تبريز و حمايت ه
افغانستانى ها مى گويد: ما در تبريز هيچ 
احساس غربت نمى كرديم. تماشاگران 
ايرانى ما را مانند تيم ملى ايران تشويق 
مى كردند و اصلا فكر نمى كردند كه 
ما افغانستانى هستيم. از آن ها تشكر 
مى كنم و دست تك تكشان را مى بوسم. 
ميزبانى خوب تبريزى ها واقعا ستودنى 

بود و ما ممنون آن ها هستيم.
 رفاقت  هایی از جنس ایرانی

از رفقايش مى گويد؛ آن هايى كه در دل 
همين شهر با او فوتسال بازى كرده اند 
و حالا در قالب پيراهن تيم ملى ايران 
مقابل تيم ملى كشورش مسابقه داده اند: 
با چندتا از بچه هاى تيم ملى ايران رفاقت 
داشتم. سجاد سرباز، مهدى دهقان نژاد 
و فرهاد ابراهيمى از دوستان خوبم در 
تيم ملى ايران هستند كه با آن ها دوست 
هستم. هميشه با ايرانى ها رابطه خوبى 
داشتيم و در همين شهر با بروبچه هاى 
ايرانى فوتسال و فوتبال خاكى بازى 
مى كنيم. ستاره تيم ملى فوتسال زير 
بيست ساله هاى افغانستان حالا قرار 
است در دل اين شهر به آرزوهاى بزرگش 
كه موفقيت در فوتسال است، بينديشد؛ 
موفقيت در كنار رفقاى ايرانى كه از 

كودكى با آن ها بزرگ شده است.

  گزارش جیبی  

زوج اكبر ميثاقيان در قلب دفاع 

ن
وا

خ
ا

ابومسلم رؤيايى، حالا سال هاست كه 
گرد پيرى بر موهايش نشسته است. 
شماره 4 سال هاى دور ابومسلم يك 
منچسترى تمام عيار است كه وقتى 
ــبــه هــا با  مــيــهــمــان «ســه شــن
پيش كسوتان فوتبال» مى شود، با 
پيراهن باشگاه محبوبش در محل حاضر 
ــوف، مدافع مستحكم  مى شود. جعفر رئ
ابومسلم در دهه 50 و 60 از خاطرات روزهايى 
مى گويد كه با فوتبال به همه چيز رسيد؛ به 

عشق، زندگى و دوست داشتن.
 به وقت تولد

بيست و نهم اسفندماه 1337 در محله 
سعدآباد مشهد به دنيا آمدم. 

 تعداد فرزندان

2 پسر 20 و 25ساله دارم كه ورزش مى كنند 
اما نه به شكل حرفه اى. يكى بدن سازى كار 

مى كند و ديگرى شنا و سواركارى.
 فعالیت ها و افتخارات فوتبالی

فوتبال را در دوران راهنمايى از آموزشگاه ها 
آغاز كردم. آن روزها ورزش مدارس خيلى 
رونق داشت و چهره هاى زيادى را در همه 
رشته ها به ورزش كشور معرفى مى كرد.  بعد 
از آموزشگاه خيلى زود و با حضور كوتاه مدت 
در يكى دو باشگاه از جمله 25 شهريور و هدف 
گلكار به ابومسلم رسيدم. 16 سال و تا پايان 
دوران فوتبالم در ابومسلم بازى كردم و آن 
روزها ابومسلم هميشه در مشهد و استان حرف 
اول را مى زد و در مسابقات كشورى هم حضور 
داشت. بيشتر افتخارات را با ابومسلم به دست 

آوردم و از اين بابت راضى  ام.
 دوران مربیگری

خيلى دوست داشتم وارد جرگه مربيگرى 
ما متأسفانه شرايط اجتماعى و  بشوم ا
اقتصادى ام مانع شد كه به سراغ مربيگرى 
بروم. آن موقع ازدواج كرده بودم و بايد پى 
كار و زندگى را مى گرفتم. همه اين ها سبب 
شد تا به آن چيزى كه هميشه آرزويش را 

داشتم، نرسم.
 شغل در کنار فوتبال

زمانى كه فوتبال بازى مى كردم، فقط 
فوتبال بود و بس، اما بعد از فوتبال سراغ كار 
پدرم رفتم. ايشان رئيس صنف حمل ونقل 

بودند و بعد از آنكه پدرم به رحمت خدا 
رفتند، مديريت شركت حمل ونقل را به 
دست گرفتم. الان هم بازنشسته هستم اما 

شركت را اداره مى كنم.
 خودرو و منزل

پژو پارس دارم و منزلمان هم در جانباز است.
 آخرین فعالیت ورزشی

بعد از آنكه فوتبال را كنار گذاشتم، براى 
غ  سرا ديگر  م  زندگى شخصى ا تثبيت 
ورزش نرفتم تا پنج، شش سال پيش كه 
تيم پيش كسوتان ابومسلم را دور هم جمع 
كرديم و با بچه ها هر هفته فوتبال بازى 
مى كرديم؛ اما متأسفانه آن هم يك سالى 
است كه تعطيل شده است؛ چرا كه زمين 
شماره 2 تختى را كه به ما داده بودند تا 
هفته اى يك جلسه در آن تمرين كنيم، به 
دليل تعويض چمن از ما گرفتند و هنوز هم 

خبرى نيست.
 تلخ ترین و شیرین ترین اتفاق فوتبالی

تلخ ترين اتفاق براى همه ما ابومسلمى ها 
نابودى اين تيم است اما شيرين ترين اتفاق 
آسيايى شدن يك تيم از مشهد است كه 
براى فوتبال اين شهر افتخارى است. پديده 
شهرخودرو سال گذشته توانست با عملكرد 
خوبش هواداران را خوش حال كند و مشهد را 
براى اولين بار در تاريخ صاحب سهميه آسيايى 

كند كه اين اتفاق شيرينى بود.
 حال امروز فوتبال مشهد

متأسفانه بايد بگويم من آن پويايى گذشته 
را كه عاملى براى پيشرفت جوانان فوتبال 
اين شهر بود، ديگر نمى بينم. شايد علتش 
اين باشد كه خيلى ها كارايى لازم را ندارند 

و نمى توانند كمكى به فوتبال شهر كنند.
 گله فوتبالی

گلايه كه نه اما درد دل دارم. برخى از رفقاى 
ما كه سال هاى سال براى اين فوتبال زحمت 
كشيدند، بعد از پايان فوتبالشان رفتند 
سراغ كار و زندگى و الان خيلى مشكل 
دارند. خيلى از آن ها مشكلات مالى دارند 
و هيچ بهايى به آن ها داده نمى شود. به نظر 
من هيئت فوتبال جديد مى تواند حداقل با 
صدور يك كارت براى اين پيش كسوتان 
كه بتوانند وارد ورزشگاه شوند، احترامى 

سر آن ها بگذارد.   

مسابقات جهانى كارگرى درحالى از چند روز 
ديگر آغاز مى شود كه در رشته واليبال ساحلى 
تيم شهردارى مشهد به نمايندگى از ايران 
در اين مسابقات حضور دارد. مسابقاتى 
كه 11 تيرماه در اسپانيا برگزار مى شود و از 
ايران 2 تيم واليبال ساحلى حضور دارند كه 
از مسابقات داخلى و شركت كنندگان در 
اردوهاى متفاوت انتخاب شده اند .مجتبى 
رجبيان از شهردارى منطقه 2، محسن 
سالارى و آرش سرابى از پايانه هاى مسافربرى 
و سعيد صفاريان از آتش نشانى اعضاى 
تشكيل دهنده اين تيم هستند كه مربيگرى 
آن ها بر عهده على عابدى، از نيروهاى سازمان 
پايانه هاى مسافربرى است. مسابقات جهانى 
ورزش كارگران در 22 رشته ورزشى مردان و 
زنان و 6 رشته ورزشى ويژه معلولان،با حضور 
42 كشور در شهر تورتوساى برگزار مى شود.
 مربی تیم شهرداری مشهد: بهترین شرایط 

آمادگی را داریم

مربى تيم ملى كارگرى واليبال ساحلى ايران 
گفت: در بهترين شرايط آمادگى پس از 

اردو هاى آماده سازى در مسابقات المپيك 
كارگرى حضور مى يابيم. على عابدى افزود: 
آمادگى اين تيم و رسيدن به اين تركيب حاصل 
زحماتى پانزده ساله است كه در كنار هم در 
قالب تيم شهردارى مشهد، به اين مسابقات 
مى روند. سرمربى تيم ملى كارگرى واليبال 
ساحلى افزود: سال هاست به عنوان تنها مربى 
بين المللى ساحلى در شرق كشور فعاليت 
مى كنم و بايد از همكارى فدراسيون براى آماده 
شدن اين تيم و اعزام با همين تركيب كه به 
نتيجه گيرى مطلوبى منجر خواهد شد، تشكر 
كنم. از بهمن پارسال تمرينات خود را به صورت 
فشرده آغاز كرده ايم و 5 مرحله اردو را پشت سر 
گذاشته ايم و مى توانم بگويم در بهترين شرايط 
آمادگى قرار داريم كه بايد در اين زمينه از 
همكارى مديران شهردارى و اعضاى شورا كه 
براى آماده سازى تيم تلاش كردند، تشكر كنم. 
عابدى درباره شرايط مسابقات و كسب نتيجه 
گفت: شهر ميزبان شرايط جغرافيايى متفاوتى 
نسبت به ما دارد اما اميدوارم بتوانيم نتيجه اى 

خوب براى كشورمان و شهر مشهد بگيريم. 

آسيايى شدن فوتبال مشهد 
شيرين ترين اتفاق بود

پاى حرف هاى جعفر رئوف، مدافع مستحكم دهه 50 و 60 ابومسلم

اعزام تيم واليبال ساحلى شهردارى 
به مسابقات جهانى كارگرى

پرچم واليبال ايران در دست مشهدى ها

  سه شنبه ها با پیش کسوتان فوتبال  

فدراسيون فوتبال شركت 
كــرده اســت. مربى جديد 
شهرخودرويى ها در كارنامه 

مربيگرى اش همواره 
به عنوان دستيار 
ه  د ــر ك ليت  فعا
تنها  و  ســـت  ا
سرمربى  ر  يك با
امـــيـــدهـــاى 

ه  د بو ليس  پرسپو
ستن  پيو  . ــت ــ س ا

مطهرى به شهرخودرو مشهد در 
حالى اتفاق افتاد كه در طى يكى دو 
روز گذشته برخى رسانه ها از حضور 
اين مربى جوان در كادر فنى 
ر  د خطيبى  ــول  ــ س ر
ماشين سازى خبر داده 
فصل  مطهرى  ند.  بود
ــد از  ــع ــه ب ــت ــذش گ
صــحــبــت هــايــش در 
حمايت از مجيد جلالى 
از ســوى مديريت وقت 

يكى از معدود عكس هاى ابومسلم دهه 60 كه در آن نشانى از تماشاگران نيست!  عكس در نوبت 
تمرين صبح ابومسلمى ها گرفته شده و سكوهاى پشت آن ها در حالى كاملا خالى است كه 

احتمالا وضعيت سكوهاى روبه روى آن ها شرايط متفاوتى دارد

به زودى قهرمان آسيا مى شويم
گفت وگو با ستاره  تیم ملی فوتسال جوانان افغانستان که زاده و بزرگ شده محله  گلشهر مشهد است


